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Onderwerp: Stand van zaken reactivering vliegbasis de Peel

Aan de gemeenteraad,

Kennis te nemen van
Proces van “de Reactivering van de vliegbasis de Peel”.

Inleiding
Op 1 juli 2019 was de informatieavond van Defensie in Gemert om de omwonenden op de 
hoogte te brengen van het voornemen van Defensie om vliegbasis de peel weer te 
reactiveren. Daarna heeft Defensie nog een extra informatieavond gehouden in Milheeze.
Hierbij presenteerde zij de volgende planning:

▪ Juni – aug 2019: Conceptnotitie reikwijdte en detailniveau ter inzage 
Informatie en voorlichting

▪ Sept 2019: Oprichting Commissie voor Overleg en Voorlichting Milieu 
(COVM) 

▪ Sept 2019 – mei 2020: Uitvoering MER
▪ Juli – okt 2020: Overleg over MER en ontw. luchthavenbesluit met COVM en 

andere overheden
Informatie en voorlichting

▪ Nov 2020: MER en ontw. LHB naar Commissie m.e.r.
▪ Nov – dec 2020: Ter inzagelegging MER en ontw. LHB
▪ Jan – maart 2021: Opstellen reactie op zienswijzen
▪ Mei 2021: Behandeling ministerraad
▪ Juli 2021: Luchthavenbesluit naar Raad van State
▪ Sept. 2021: Luchthavenbesluit in Staatsblad  

Tot op heden hebben wij nog geen reactie ontvangen op onze zienswijze m.b.t. de NRD en 
kan de MER nog niet afgerond worden. Daarnaast heeft defensie in augustus 2020 
aangegeven dat de MER zeker nog een jaar op zich laat wachten. Punt is dat ze nu eerst een 
vergunning Wet natuurbescherming gaan aanvragen i.v.m. stikstofproblematiek. Ze moeten 
eerst aantonen wat de stilstofuitstoot van activiteiten is, wat ze doen om die te beperken, te 
compenseren, etc.

Kernboodschap
Motie gemeenteraad

Op 4 juni 2020 heeft de gemeenteraad een motie aangenomen waarin zij het college hebben 
verzocht om in gesprek te gaan met de medebelanghebbende gemeenten Boxmeer, Deurne 
en Venray om te kijken of er draagvlak en behoefte is voor een gezamenlijk MKBA onderzoek. 
Uit dit overleg bleek dat er twijfels waren of een MKBA wel de meest effectieve 
onderzoeksmethode was om belangen voor omwonenden mee te wegen. De gemeente 
Venray heeft op basis van deze vragen een verzoek neergelegd bij het bureau Witteveen & 
Bos om uitleg te geven wat een MKBA inhoudt en of deze methode geschikt is voor de 
beantwoording van de vraagstelling. 



Zij heeft aangegeven dat een MKBA een grote kans geeft op een positieve uitkomst voor het 
voornemen van Defensie. Haar advies is om een andere systematiek te gebruiken, namelijk 
een KEA, Kosten Effect Analyse. Hiermee worden alle, meest maatschappelijke, kosten voor 
de omgeving inzichtelijk gemaakt van een voorgenomen ontwikkeling. Zo’n KEA geeft ons als 
regiogemeenten inzicht in de maatschappelijke kosten die gemoeid zijn met het opnieuw in 
gebruik nemen van de vliegbasis.  Dit kan dan een basis zijn voor het aangaan van het 
gesprek met Defensie over het compenseren van deze kosten mocht het kabinet inderdaad 
gaan besluiten conform het voornemen van Defensie.

De uitwerking van de motie is dus nog in bewerking. In het volgde COVM overleg zal dit ook 
geagendeerd worden. Het COVM is tot op heden niet doorgegaan i.v.m. corona-maatregelen. 
De eerstvolgende COVM is in december 2020 gepland. Zodra duidelijkheid komt over wat we 
als regiogemeenten het best kunnen oppakken zult u geïnformeerd worden.

Vervolgstappen
Middels de ingevoerde COVM overleggen worden wij als gemeente bijgepraat over het 
hoofdproces van de reactivering en mogelijke ontwikkelingen, daarnaast heeft defensie een 
burenmailing opgezet waar iedereen die geïnteresseerd is zich kan aanmelden. Middels deze 
burenmailing laten ze ook weten wanneer er eventuele oefeningen gepland staan. Ambtelijk 
worden alle ontwikkelingen omtrent de activiteiten onderling collegiaal gedeeld tussen Venray, 
Deurne Boxmeer en Gemert –Bakel. 

Financiën
N.v.t.
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